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Alternativet	Gentofte	
Generalforsamling	i	Gentofte	d.	19.	marts	2018	kl.	18.00	–	21.00	på	Gentofte	Rådhus	

Referat	
	

Til	stede:	Finn	Antonsen,	Helle	Laustsen,	Hanne	Østerbye,	Gitte	Haslebo,	Jens	Wiene,	Ulla	Sandbæk,	
Elizabeth	Kristensen,	Ove	Lund,	Bo	Christiansen,	Heidi	Eid,	Jesper	Callesen,	Marianne	Victor	Hansen.		
Helle	Wilsted	Uglebjerg	kom	kl.	19.	
	

Velkomst	
Forpersonen,	Gitte	Haslebo,	bød	velkommen	og	fortalte	om	sine	forhåbninger	til	generalforsamlingen.	
For	det	første,	at	der	ville	blive	plads	til	en	inspirerende	drøftelse	af,	hvordan	Alternativet	kan	blive	en	
forandringskraft	i	Gentofte	som	parti	og	bevægelse.	Og	for	det	andet,	at	der	bliver	valgt	en	god	og	
engageret	bestyrelse,	der	spiller	bolden	videre.	
Dernæst	gav	hun	en	særlig	velkomst	til	Martin	Boserup	og	anbefalede,	at	han	blev	valgt	som	dirigent.		
	

1. Valg	af	dirigent	
Martin	Boserup	blev	valgt	med	applaus.	
Han	gennemgik	datoerne	for	indkaldelse	til	generalforsamlingen	og	kunne	konstatere,	at	den	var	
rettidigt	indkaldt	og	dermed	beslutningsdygtig.		 	
	

2. Valg	af	referent	og	stemmetæller	
Gitte	Haslebo	blev	valgt	som	referent.	
Ove	Lund	blev	valgt	som	stemmetæller.	
	

3. Bestyrelsens	beretning	for	året	siden	generalforsamlingen	d.	30.	marts	2017	
Forpersonen	fremlagde	bestyrelsens	beretning,	som	der	var	link	til	i	det	nyhedsbrev,	der	blev	sendt	ud	
d.	27.	februar.	Hun	beskrev	det	sidste	år	som	bestående	af	tre	meget	forskellige	faser.	Den	første	strakte	
sig	fra	generalforsamlingen	d.	30.	marts	2017	og	frem	til	sommerferien	(med	6	bestyrelsesmøder),	den	
anden	fra	sommerferien	og	frem	til	efter	valget	(med	10	bestyrelsesmøder)	og	dernæst	en	periode	fra	
valget	og	frem	til	i	dag	(5	møder).	
Da	alle	havde	haft	mulighed	for	at	læse	beretningen	på	forhånd,	ville	hun	blot	fremhæve	nogle	få	ting.	
Der	har	været	mange	glædelige	begivenheder,	såsom	medlemsaktiviteter	fx	skulpturvandring	i	
Øregårdsparken	og	medlemsmøde	med	Lea	Herdal	fra	Allerød	kommune.	Til	de	positive	begivenheder	
hører	også	de	tre	borgermøder	på	Hovedbiblioteket,	som	blev	gennemført	i	et	meget	inspirerende	
samarbejde	med	SF	og	Enhedslisten.	
Året	har	budt	på	både	lærerige	udfordringer	(især	planlægning	og	deltagelse	i	kommunalvalget)	og	
besværlige	udfordringer,	hvor	den	største	har	været	den	ulige	fordeling	af	arbejdsopgaver,	hvor	langt	de	
fleste	er	havnet	på	forpersonens,	næstforpersonens	og	kassererens	bord.	
	
Der	var	flere,	der	takkede	for	indsatsen.	
I	forlængelse	af	beretningen	blev	spørgsmålet	rejst,	hvordan	det	kan	blive	muligt,	at	flere	medlemmer	
bliver	aktive	–	især	flere	unge.		
Bestyrelsens	beretning	blev	godkendt	uden	indvendinger.	
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4. Fremlæggelse	af	årsrapport	(regnskab	for	2016-17	og	budget	for	2018)	
Kassereren,	Elizabeth	Kristensen,	gjorde	rede	den	overraskende	store	opgave,	det	blev	at	påtage	sig	
hvervet	som	kasserer.	Dette	hang	sammen	med,	at	der	ved	generalforsamlingen	i	2017	hverken	forelå		
et	regnskab	eller	budget,	ligesom	der	manglede	bilag.	Regnskabet	er	derfor	udarbejdet	for	både	2016	og	
2017	med	afslutning	d.	31.	december	2017,	hvor	der	var	et	minus	på	3.577	kr.		
Det	bliver	meget	nemmere	for	den	næste	kasserer,	da	det	hele	nu	stemmer,	og	der	er	bilag	på	alle	
indtægter	og	udgifter.	Og	lokalforeningen	har	(endelig)	fået	en	bankkonto.	
Mht.	budgettet	for	2018	betyder	det	vældig	meget,	at	Alternativet	fik	så	mange	stemmer	som	1.180	til	
kommunalvalget.	Hver	stemme	giver	nemlig	7,25	kr.,	dvs.	i	alt	8.555	kr.	hvert	år	frem	til	næste	
kommunalvalg.	Bestyrelsen	har	ansøgt	om	at	få	denne	partistøtte	for	2018,	og	pengene	er	indgået	på	
lokalforeningens	konto.	
Der	skal	søges	hvert	år.	
Der	blev	stillet	enkelte	afklarende	spørgsmål,	som	blev	besvaret.	
Årsrapporten	blev	godkendt	uden	indvendinger.	
	

5. Behandling	af	forslag	fra	medlemmerne	
Der	var	ikke	indkommet	forslag	fra	medlemmerne.	
	

6. Vedtægtsændringer	
Gitte	Haslebo	redegjorde	for	situationen,	der	er	kendetegnet	ved,	at	de	eksisterende	vedtægter	blev	
besluttet	på	den	stiftende	generalforsamling	for	2	år	siden.	Derefter	har	der	været	to	landsmøder	med	
forskellige	vedtægtsændringer,	som	vores	vedtægter	skal	bringes	i	overensstemmelse	med.	Der	er	også	
en	del	vedtægter,	der	er	forældede	som	følge	af	en	landsmødebeslutning	om,	at	storkredse	og	
lokalforeninger	er	sidestillede.	
Der	udspandt	sig	en	drøftelse	af,	hvordan	den	næste	bestyrelse	kan	gribe	opgaven	an	på	forskellige	
ambitionsniveauer.	
	
Da	tiden	var	fremskreden,	foreslog	dirigenten,	at	vi	flyttede	punkt	7	om	Alternativets	fremtid	i	Gentofte	
ned	som	nr.	9,	så	vi	kunne	være	sikre	på	at	nå	de	formelle	punkter.	Der	var	fuld	tilslutning	til	dette.	
	

7. Formelle	beslutninger	
a. Afstemning	om,	hvorvidt	det	skal	være	muligt	at	stille	op	på	selve	generalforsamlingen	uden	at	have	

indsendt	et	opstillingsgrundlag	(i	henhold	til	vores	vedtægter	§	10,	stk.	6,	6)	
Da	der	kun	var	et	medlem	(Helle	Wilsted	Uglebjerg),	der	havde	indsendt	opstillingsgrundlag,	satte	
dirigenten	det	til	afstemning,	at	man	kan	stille	op	uden	at	have	indsendt	opstillingsgrundlag	i	forvejen.	
Der	var	fuld	tilslutning	til	dette.	
	
b. Drøftelse	af,	hvor	mange	medlemmer,	der	skal	sidde	i	bestyrelsen	(et	bestemt	antal:	min.	3	og	max.	

7).	Afstemning	herom	i	henhold	til	§	10	stk.	6,	6.	
	

Det	var	svært	at	beslutte	antal	medlemmer	i	bestyrelsen,	da	der	ingen	informationer	var	om,	hvor	
mange	der	ville	stille	op.	
Dirigenten	bad	derfor	om	en	uformel	tilkendegivelse.	Denne	viste,	at	Helle	Laustsen,	Jens	Wiene,	Bo	
Christiansen,	Heidi	Eid,	Jesper	Callesen,	Marianne	Victor	Hansen	og	Helle	Wilsted	Uglebjerg	gerne	ville	
stille	op.	Hanne	Østerbye	ville	gerne	stille	op	som	suppleant.		
Da	flere	tilkendegav,	at	de	ikke	ville	eller	kunne	lægge	mange	kræfter	i	bestyrelsen,	var	der	stemning	for	
en	stor	bestyrelse.	
Dette	førte	til	en	længere	dialog,	hvor	der	viste	sig	forskellige	opfattelser	af,	hvori	bestyrelsesarbejdet	
skulle	bestå.	
	
Pause	

	
Dirigenten	spurgte	til,	hvordan	situationen	nu	så	ud:	Hvor	mange	ville	stille	op?	

															De	samme	otte	ville	fortsat	gerne	stille	op.	
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Dernæst	foreslog	dirigenten,	at	antallet	blev	7,	som	er	det	maksimale	antal	ifølge	vores	vedtægter	og	op	
til	2	suppleanter.	
	
Dette	blev	sat	til	afstemning.	
9	stemte	for,	2	imod	og	2	undlod	at	stemme.	

	
8. Valg	af	bestyrelsesmedlemmer,	samt	op	til	2	suppleanter	

Dirigenten	lagde	op	til	en	runde,	hvor	hvert	medlem	kunne	begrunde,	hvorfor	vedkommende	ville	stille	
op.	I	runden	understregede	Hanne	Østerbye,	at	hun	foretrak	at	blive	suppleant.		
	
Stemmesedlerne	blev	uddelt.	
	
Meget	kort	pause:	Optælling	af	stemmer	
	
Alle	blev	valgt	til	bestyrelsen	–	stort	tillykke	til	dem.	
	
Bestyrelsen	ser	nu	således	ud:	
Marianne	Victor	Hansen	
Helle	Laustsen	
Jens	Wiene	
Helle	Wilsted	Uglebjerg	
Jesper	Callesen	
Bo	Christiansen	
Heidi	Eid	
	
Suppleant	
Hanne	Østerbye	
	

9. Alternativets	fremtid	i	Gentofte	
Gruppedrøftelse	i	bordgrupper	–	udveksling	af	ideer	og	overvejelser		
Dette	punkt	nåede	vi	ikke,	der	blev	i	stedet	delt	idéer,	overvejelser	og	tanker	under	pkt.	7.	
	

10. Valg	af	revisor	
Ingen	ønskede	at	være	revisor.	Det	førte	til,	at	dirigenten	tilbød	at	være	revisor.	Dette	tilbud	blev	
modtaget	med	tak.	
	

11. Evt.	
Der	var	intet	til	evt.	
Forpersonen	rundede	af	med	tak	til	de	fremmødte,	en	stor	tak	til	dirigenten	og	god	vind	til	den	nye	
bestyrelse.	Desuden	opfordrede	hun	alle	til	at	deltage	i	det	kommende	Landsmøde,	som	er	d.	5.	og	6.	
maj	i	Odense.	

	
	
Den	22/3	2018	
	
Referent	Gitte	Haslebo	
	
	
	
Dirigent	Martin	Boserup	


